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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Zwracam siê do Pani Minister w imieniu pacjentów ze szpiczakiem mnogim, rodzin, bliskich i przyja-
ció³ chorych, lekarzy, cz³onków Polskiego Stowarzyszenia Pomocy Chorym na Szpiczaka o podjêcie
dzia³añ maj¹cych na celu udostêpnienie i optymalizacjê terapii, wymaganych w stosunku do ka¿dego
pacjenta indywidualnie, w zale¿noœci od tego, jakiej kuracji i jakiego leczenia wymaga. Chodzi przede
wszystkim o uruchomienie programu leczenia lenalidomidem. Obecnie lekarzom odmawia siê odpowie-
dniego dobrania terapii ratuj¹cych ¿ycie pacjenta. Chorzy czekaj¹ na stworzenie tzw. programu tera-
peutycznego – zdrowotnego, lekowego – na bazie leczenia lenalidomidem. Lek ten jest od kilku lat
zarejestrowany i stosowany w Unii Europejskiej, z wyj¹tkiem Polski, jako chemia standardowa. Donie-
sienia œwiatowe pokazuj¹, ¿e jest to lek skuteczny, przed³u¿a o wiele lat œredni¹ prze¿ycia pacjenta, a je-
go pojawienie siê stanowi pozytywny prze³om w leczeniu szpiczaka mnogiego.

Lekarze specjaliœci, hematolodzy i onkolodzy, jednog³oœnie rekomenduj¹ lenalidomid do leczenia pa-
cjentów ze szpiczakiem mnogim. Odmowa leczenia tym lekiem ze wzglêdu na wysokie koszty jest
w efekcie pozorn¹ oszczêdnoœci¹, poniewa¿ chorzy, którym odmawia siê leczenia lenalidomidem, s¹
czêœciej hospitalizowani, a koszty zwi¹zane z utrzymaniem ich przy ¿yciu, dializy, rehabilitacja, opieka
paliatywna itp. znacznie przewy¿szaj¹ koszty leczenia lenalidomidem. Ponadto w przypadku za¿ywnia
tego leku pacjent przebywa w domu, co pozytywnie wp³ywa na efekty leczenia.

Zwracam siê do Pani Minister z zapytaniem, czy w ministerstwie s¹ aktualnie prowadzone prace nad
wprowadzeniem lenalidomidu do leczenia standardowego. Je¿eli nie, to wnioszê o rozpoczêcie dzia³añ
maj¹cych na celu wprowadzenie tego leku do leczenia pacjentów ze szpiczakiem mnogim.

Z powa¿aniem
Waldemar Kraska




